
Šibenik – Zagreb, 23. rujna 2020. 

 

ZAPISNIK 

s online sastanka  

Radne grupe za audiovizualnu građu i multimediju Hrvatskog knjižničarskog društva, 

održanog 23. rujna 2020. s početkom u 13 sati putem aplikacije Zoom meeting 

 

 

Prisutni: 

Danka Hasig, redovni član 

Lobel Machala, zamjenik predsjednika 

Igor Mladinić, predsjednik 

Tatjana Mihalić, redovni član 

Ana Šimić, redovni član 

Sanja Vukasović-Rogač, redovni član 

 

Izostali:  

Vedrana Markić, redovni član 

Helena Novak Penga, redovni član 

Tomislav Silić, redovni član 

Želja Trbović, redovni član 

 

 

Dnevni red: 

1. Revizija članstva, izbor predsjednika, vizija, misija i ciljevi 

2. Razno 

 

U online sastanak putem aplikacije Zoom meeting u 13 sati se uključilo petero članova 

radne grupe: Danka Hasig, Igor Mladinić, Tatjana Mihalić, Ana Šimić i Sanja Vukasović-

Rogač.  

 

 

Ad. 1 

 

Nakon što je pozdravio sve prisutne,  predsjednik grupe Igor Mladinić je u svome uvodu 

iznio plan sastanka, istaknuo pitanje uloge grupe i osvrnuo se na temu zvučne knjige za koju je 

na ranijim sastancima odlučeno da je jedna od onih kojima ćemo se baviti i osvrnuo se na članak 

koji su trebali pisati on i Lobel Machala. Također je podsjetio i na ostale teme o kojima se 

raspravljalo na prethodna dva sastanka:  

- terminologija i nazivlje – suradnja s Komisijom za knjižničarsko nazivlje,  

- zvučne knjige i problematika obrade viševrsne građe, inventarizacija i katalogizacija – 

dvojak pristup kod identifikacije građe  

- postupanje s arhivskom građom – snimke događanja u knjižnici, pitanje katalogizacije 

- izgradnja i sudbina audiovizualnih odjela. 

 

Igor M. nadalje je prisutne izvijestio o ažuriranju web stranice i svome radu, zajedno s 

kolegicom Andreom Šušnjar, na prijevodu kodiranih UNIMARC polja koja se tiču 



audiovizualne građe, a potom ovu točku dnevnog reda dao na raspravu s posebnim naglaskom 

na pitanja što mi kao radna grupa možemo napraviti i kako svojim radom možemo pridonijeti 

rješavanju problematike kojom se grupa bavi. 

Ana Šimić se osvrnula na trenutnu praksu rada na audiovizualnom odjelu Gradske knjižnice 

„Juraj Šižgorić“ Šibenik što tiče nabave, posudbe i obrade građe. Izrazila je kako joj je u ovome 

trenutku teško iznijeti viziju za budući rad dok se u njezinoj knjižnici suočavaju s padom broja 

korisnika odjela i obrtaja fonda, a uzrokovano svima poznatim razlozima sve manjeg broja 

novih naslova na tržištu, o čemu se više govorilo na ranijim sastancima. Za odjel su nabavljene 

playstation konzole i igrice koje se za sada ne katalogiziraju, a na odjelu je sve više djece koja 

ih igraju pa je na neki način doživio i djelomičnu prenamjenu.  

Danka Hasig je iznijela iskustva Knjižnica grada Zagreba i istaknula kako se kod njih igrice 

za playstation katalogiziraju. Nabavu filmske građe je istaknula kao najveći problem s kojim se 

suočava obzirom na situaciju na hrvatskom tržištu kao problem distribucije DVD izdanja s 

hrvatskim titlovima, koja se mogu nabaviti na češkom tržištu. 

Tatjana Mihalić je govorila o Zakonu o obveznom primjerku za zvučnu audio građu, o 

praksi Nacionalne i sveučilišne knjižnice prilikom postupanja s obveznim primjerkom i 

kontaktima s nakladnicima, da 90% fonda čini mješovita građa te istaknula kako je grupa 

korisna za budućnost. Na upit Igora M. vezano za arhivsku audio građu odgovorila je da se 

arhivska audio građa ne prikuplja osim u slučaju ostavština i da se ne izrađuju posebni zapisi.  

Igor M. je istaknuo kako KGZ ima veliki broj snimki događanja, između ostalog i svojih, 

poput snimki s tribina „Književnog petka“ koji se mogu pogledati na YouTubeu i koje bi trebalo 

katalogizirati. 

 

Nakon rasprave zaključeno je da je grupa potrebna. 

 

U nastavku, Igor se osvrnuo na članove grupe i prisutne obavijestio da su ga Tomislav Silić 

i Želja Trbović ranije izvijestili kako bi zbog drugih obaveza napustili grupu. Stoga je predložio 

da se, obzirom da nema kvoruma, ostali članovi o ovome očituju mailom te da se na taj način 

kombinacijom komunikacije preko zooma i maila ostvari kvorum.  

Sanja Vukasović-Rogač je predložila da se održi elektronska sjednica te se o tome 

raspravljalo. Kako je 1. listopad krajnji rok za predaju izviješća o radu grupe, zaključeno je da 

ima dovoljno vremena. Također je jednoglasno prihvaćen prijedlog da Igor Mladinić i u 

novome mandatu ostane predsjednik.  

U 13.25 u sastanak se uključio Lobel Machala ispričavši se zbog kasnijeg priključivanja 

zbog obaveze  drugog sastanka. Njegovim uključivanjem, grupa je dobila kvorum. Igor M. ga 

je ukratko informirao o dotadašnjem tijeku sastanka i definiranim ciljevima, a također je 

jednoglasno prihvaćen i prijedlog da Lobel M. u sljedećem mandatu ostane zamjenik 

predsjednika grupe. Obzirom na postojanje kvoruma, ponovno se povela kraća rasprava o 

kolegama koje su izrazile želju za napuštanjem grupe pa je Igor M. preuzeo obvezu da ih 

kontaktira, a prisutni su se složili da ako kolege potvrde svoju odluku, grupa nastavi raditi s 

devet članova. 

Lobel M. je izvijestio o zvučnoj knjizi o kojoj je brigu preuzeo odjel NSK kojega on vodi – 

Odjel Bibliografsko središte. Postoji beta verzija kako će izgledati bibliografija zvučnih knjiga, 

a pola jedinica je već obrađeno. Igor M. je predložio da Lobel za sljedeći sastanak grupe 

pripremi prezentaciju kataložnih opisa po poljima. Kako Igor završava članak na temu zvučne 

knjige, prezentirat će ga grupi kad ga završi. 

 

Time je grupa zaključila 1. točku dnevnoga reda. 

 

 



Ad. 2 

 

Članovi grupe su nastavili raspravu o broju članova, dužini i broju mandata koji je moguć, 

o čemu će konačni stav morati zauzeti Glavni odbor HKD-a. 

Ana Šimić je odgovorila na nekoliko pitanja vezanih za praksu u šibenskoj knjižnici. 

Dogovoreno je da će sljedeći sastanak grupe biti održan između pauza u programu 

održavanja nadolazeće 45. skupštine Hrvatskog knjižničarskog društva o čemu će članovi biti 

pravovremeno obaviješteni.  

 

Dovršeno u 13.40. 

 

 

Zapisnik sastavila Ana Šimić 
 


